
 

 

 

Medlem af Folketinget Trine Torp (SF) har den 29. november 2017 stillet følgende 

spørgsmål nr. S 247 til sundhedsministeren, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål S 247: 

”Mener ministeren, at det er inden for aftalen om etablering af særlige psykiatriske 

pladser, når en region bruger 5 mio. kr. til medfinansiering af et nyt p-hus, som det er 

tilfældet på Vejle Sygehus?” 

 

Svar: 

Med delaftale om udmøntning af satspuljen for 2017-2020, som blev indgået den 14. 

oktober 2016, blev der fra statens side afsat 40 mio. kr. i 2017 som tilskud til fysiske 

tilpasninger til regionernes etablering af de særlige pladser i psykiatrien.  

 

Med økonomiaftalen med regionerne for 2018 blev anlægsmidlerne efterfølgende 

opjusteret til 100 mio. kr. i 2017. Der er desuden afsat betydelige statslige midler til 

drift af pladserne.  

 

Formålet med at afsætte statslige midler til drift og anlæg af de særlige pladser på 

psykiatrisk afdeling er at støtte regionerne og kommunerne i at løfte det ansvar, som 

de har for indsatsen over for målgruppen for pladserne, dvs. gruppen af særligt ud-

satte borgere, der har svære psykiske lidelser, udadreagerende adfærd, gentagne 

indlæggelser, afbrudte behandlingsforløb og ofte misbrug og/eller dom til behand-

ling. Medfinansieringen af et nyt p-hus har ikke været formålet med aftalen og de af-

satte midler, og det vil ministeriet gøre Region Syddanmark opmærksom på. 
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